



**NEWS RELEASE  
FOR IMMEDIATE RELEASE  
Version française ci-dessous**

**Al Stinson of North Bay to become new CIF/IFC Second Vice-President**

Quebec City, QC, September 20<sup>th</sup>, 2012 – The President of the Canadian Institute of Forestry - Institut forestier du Canada (CIF/IFC) Mark Kube is pleased to announce that Al Stinson will be the Institute's 2nd Vice President for 2012-2013. His term will begin October 2012.

Al Stinson is a graduate of the Sir Sandford Fleming College forestry technical program in 1977, and has also successfully completed a number of the Ontario Professional Foresters exams from Lakehead University and the University of Toronto. During the past 35 years Al has worked predominately for the Ontario Ministry of Natural Resources (OMNR), holding a variety of positions including: Operations Manager, Aboriginal Liaison Officer, Forester, and Fire Incident Logistics Coordinator. Al took a three year leave from OMNR to work with Tembec Inc. to help establish a forest science partnership program. He is currently a Forest Science Specialist with the OMNR Science and Information Branch.

Al is an active member of the Algonquin Section of the Canadian Institute of Forestry, where he has served on Section Council for five years and represented the Section as Director at three National Annual General Meetings. He recently acted as co-chair for the Institute's 2011 Huntsville National Annual General Meeting and Conference.

Al has worked in both the public and private sector; his work has connected him with academia from across Canada, working collaboratively on numerous science projects. His background has included extensive operational experience preparing and implementing silvicultural prescriptions. Al has been a member of numerous forest management planning teams, and helped develop and deliver silvicultural training programs. He has participated in development of provincial level policy and guidelines relating to Silviculture.

As incoming National Second Vice President, Al is committed to working with the National Executive -building upon the good work that has been done by current and previous leaders, honoring the history of the Institute and most importantly building for the future. Al believes that a healthy future for the Institute is directly linked to a relevant, efficient and effective Institute. Current and potential members must continue

---

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

c/o The Canadian Ecology Centre P.O. Box 430 - 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0  
Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [cif@cif-ifc.org](mailto:cif@cif-ifc.org) • Website: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)

to see value and relevance in CIF membership. Al believes there is opportunity for growth of the Institute both nationally and internationally in the future, but these opportunities are linked directly to delivering an excellent product today, and effective communication.

Al currently resides in North Bay Ontario and is married with four adult children (ages, 21, 23, 28, 30); three have completed post-secondary education and one is currently enrolled in post-secondary. He has spent many hours as a hockey, baseball, and soccer coach, traveling across the province to follow his children's sporting activities. Al enjoys playing hockey, tennis, squash, fishing, hunting and back country canoeing.

Says Al: The CIF/IFC is a great organization. Together we can make it stronger. We need to be strategic with our effort, effective with our communication and always remember that we are the voice of forest practitioners, and advocates for sustainable forest management in Canada.



*Al Stinson, new CIF-IFC 2nd Vice President  
Le nouveau 2nd vice-président de l'IFC/CIF*

**For additional information please contact:**

Matt Meade  
705-744-1715 ext. 595  
[mmeade@cif-ifc.org](mailto:mmeade@cif-ifc.org)

## COMMUNIQUÉ DE PRESSE POUR DISTRIBUTION IMMÉDIATE

### Al Stinson de North Bay est le nouveau second vice-président de l'IFC/CIF

Québec, QC 20 septembre 2012 – Le président de l'Institut forestier du Canada – Canadian Institute of Forestry (IFC/CIF), M. Mark Kube est heureux d'annoncer que Al Stinson sera le 2<sup>nd</sup> vice-président de l'Institut pour la période 2012-2013. Il siègera au sein du bureau de direction à compter du mois d'octobre 2012.

Al Stinson a obtenu un diplôme en techniques forestières du collège Sir Sandford Fleming en 1977, et il a réussi plusieurs examens de l'*Ontario Professional Foresters* de l'Université Lakehead et de l'Université de Toronto. Au cours des 35 dernières années, M. Stinson a travaillé principalement pour le Ministère des richesses naturelles de l'Ontario (MRNO), au sein duquel il a occupé divers postes, tels que gestionnaire des opérations, agent de liaison autochtone, forestier et coordonnateur de la logistique des incendies. M. Stinson a pris un congé de trois ans du MRNO pour collaborer avec Tembec Inc. en vue d'instaurer un programme de partenariat en sciences forestières. M. Stinson travaille actuellement pour la Division des sciences et de l'information du MRNO à titre de spécialiste en sciences forestières.

M. Stinson est un membre actif de la section Algonquin de l'Institut forestier du Canada. Il a siégé au Conseil de la section pendant cinq ans et a représenté, comme directeur, la section au niveau national lors de trois assemblées générales annuelles. Il a récemment co-présidé le Congrès annuel de l'IFC à Huntsville en 2011.

Dans le cadre des emplois qu'il a occupés dans les secteurs public et privé, M. Stinson a créé des contacts avec des membres du milieu universitaire de partout au Canada et a collaboré avec eux sur de nombreux projets scientifiques. Il possède une vaste expérience opérationnelle dans la préparation et la réalisation de prescriptions sylvicoles. Il s'est joint à beaucoup d'équipes en planification de gestion des forêts et a offert son soutien à l'élaboration et à l'instauration de programmes de formation en sylviculture. M. Stinson a aussi participé à l'élaboration de politiques et de lignes directrices provinciales liées à la sylviculture.

Dans son nouveau rôle de second vice-président national, M. Stinson s'est engagé, en collaboration avec l'exécutif national, à s'inspirer du bon travail qui a été accompli par les anciens dirigeants et par les dirigeants actuels, à honorer l'histoire de l'Institut, et chose plus importante, à bâtir l'avenir. M. Stinson croit que le rendement, l'efficacité et la pertinence de l'Institut sont directement liés à sa stabilité future. Les membres actuels et futurs doivent continuer de voir la valeur et la pertinence d'une adhésion à l'IFC. M. Stinson voit des possibilités de croissance à l'échelle nationale et internationale pour l'Institut. Mais pour les réaliser, il faut effectuer un excellent travail aujourd'hui et assurer une communication efficace.

---

**Canadian Institute of Forestry/Institut forestier du Canada**

*Voice of Forest Practitioners / La voix des professionnels de la forêt*

c/o The Canadian Ecology Centre P.O. Box 430 - 6905 Hwy. 17 West, Mattawa, ON P0H 1V0

Tel: 705-744-1715 • Fax: 705-744-1716 • E-mail: [cif@cif-ifc.org](mailto:cif@cif-ifc.org) • Website: [www.cif-ifc.org](http://www.cif-ifc.org)

M. Stinson réside actuellement à North Bay, en Ontario, est marié et a quatre enfants d'âge adulte (21, 23, 28 et 30 ans), dont trois ont terminé des études postsecondaires et un est inscrit dans un établissement d'études postsecondaires. M. Stinson a consacré de nombreuses heures comme entraîneur d'équipes de hockey, de baseball et de soccer, ce qui l'a amené à voyager à travers la province pour assister aux activités sportives de ses enfants. M. Stinson aime jouer au hockey, au tennis et au squash en plus de pratiquer la pêche, la chasse et le canot dans l'arrière-pays.

Ce que dit M. Stinson : L'IFC/CIF est un excellent organisme, et ensemble, nous pouvons le rendre meilleur. Nous devons faire preuve de stratégie dans nos efforts, adopter une communication efficace et toujours nous souvenir que nous sommes la voix des professionnels de la forêt. Nous devons aussi être des défenseurs de la gestion durable des forêts du Canada.

**Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec :**

Matt Meade  
705-744-1715 poste 595  
[mmeade@cif-ifc.org](mailto:mmeade@cif-ifc.org)

-30-